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Reactie op wensen en bedenkingen over opvang van asielzoekers in Hotel ARA 
 
Geachte leden van de raad, 
 
Met deze informatiebrief reageert het college op de door u gegeven wensen en 
bedenkingen tijdens de carrouselvergadering op dinsdag 6 februari. Per thema wordt 
aangegeven op welke manier het college invulling geeft aan de wensen en bedenkingen. 
 
Aanleiding 
De gemeente Zwijndrecht heeft een opgave om de huisvesting te organiseren voor diverse 
doelgroepen, waaronder asielzoekers. De gemeenteraad heeft het college in november 2022 
gevraagd passende locaties te zoeken voor de opvang van vluchtelingen. Deze opdracht van 
de raad aan het college om huisvesting voor asielzoekers te onderzoeken en organiseren is 
bevestigd in de besloten raadsbijeenkomsten in juli en november. Het college heeft op 
grond hiervan gezocht naar huisvestingsmogelijkheden in zowel het gemeentelijke vastgoed 
als privaat vastgoed. Uit de inventarisatie bleek dat veel locaties (te) dicht liggen bij of in de 
woonkernen, te weinig capaciteit hebben en/of niet voldoen aan wet en regelgeving. Hotel 
ARA kwam naar voren als mogelijke locatie voor de opvang van asielzoekers. De locatie ligt 
buiten de bebouwde kom, is tijdelijk en legt geen druk op de woningmarkt. Met deze locatie 
heeft de gemeente Zwijndrecht de mogelijkheid om aan de opgave te voldoen, op een 
manier die zo min mogelijk druk legt op de Zwijndrechtse samenleving. Daarmee zijn we 
eventuele verplichte opvang of druk vanuit het Rijk voor. Met de spreidingswet heeft het 
college ook los van die opdracht de bevoegdheid om opvang voor asielzoekers mogelijk te 
maken.  
 
Het college heeft het ontwerpbesluit genomen om medewerking te verlenen aan het 
mogelijk maken van de opvang van asielzoekers in hotel Ara, Veerweg 10 in Zwijndrecht. Dit 
ontwerpbesluit heeft veel reactie teweeggebracht in de samenleving. Inwoners zijn 
geschrokken en maken zich zorgen om veiligheid en leefbaarheid. Bij verschillende inwoners 
is onrust over wat opvang van asielzoekers voor hen betekent. Andere inwoners zijn blij dat 
de gemeente haar verantwoordelijkheid neemt en opvang wil realiseren. Het college snapt 
de onrust. Het college heeft in de verschillende bijeenkomsten met inwoners en 
ondernemers geluisterd naar vragen en zorgen.  
 
Tijdens de carrouselvergadering van dinsdag 6 februari is het ontwerpbesluit besproken. 
Diverse insprekers hebben hun reactie laten horen. De raad heeft wensen en bedenkingen 
over dit ontwerpbesluit geuit. Het college neemt alle geuite wensen en bedenkingen mee, 
evenals de vragen en zorgen die zijn geuit door inwoners.  
 



  

Voor een deel van de zorgen was al voorzien met de conceptafspraken die zijn gemaakt met 
het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA). Aanvullend hierop zijn na 6 februari 
gesprekken gevoerd met het COA om de afspraken aan te vullen, om tegemoet te komen 
aan wensen en bedenkingen van uw raad en de vragen en zorgen van inwoners. De 
conceptafspraken die in de verschillende gesprekken zijn gemaakt worden vastgelegd in een 
bestuursovereenkomst tussen COA en gemeente Zwijndrecht, met als bijlage aanvullende 
werkafspraken. Na de raadsvergadering van 27 februari neemt het college een besluit over 
het al dan niet aangaan van deze bestuursovereenkomst met het COA.  
 
In deze raadsinformatiebrief reageert het college op de wensen en bedenkingen die zijn 
geuit tijdens de carrouselvergadering van dinsdag 6 februari. Het college ligt toe hoe deze 
een plek hebben gekregen in de voorlopige afspraken die met het COA zijn gemaakt en in de 
praktische voorbereiding op de mogelijke opvang. In het laatste deel van deze brief gaat het 
college in op het vervolgproces, waaronder het raadsvoorstel dat op 27 februari wordt 
besproken in de raadsvergadering en het bindend adviesrecht van de gemeenteraad voor de 
omgevingsvergunning. In de bijlage zijn de wensen en bedenkingen per partij uiteen gezet, 
met daarbij de verwijzing naar de reactie van het college.  
 
Dagbesteding en werk  
Een veelgehoorde wens is om te zorgen voor een goede dagbesteding. Het belang van 
dagbesteding is groot. Het is belangrijk dat de nieuwe bewoners van Hotel ARA genoeg 
omhanden hebben. Met het COA is daarover afgesproken dat COA zich inspant om zoveel 
mogelijk dagbestedingsactiviteiten binnen en buiten de opvanglocatie aan te bieden, zoals 
bijvoorbeeld recreatieve activiteiten en (basale) Nederlandse taalles door vrijwilligers. Het 
COA werkt hierin samen met lokale organisaties. Hierin wordt ook de buitenruimte rondom 
Hotel ARA betrokken. Zo zijn er al gesprekken met organisaties die actief zijn in het 
recreatiegebied. COA, Staatsbosbeheer en vrijwilligers van Stichting Natuur Landschap 
Zwijndrechtse Waard onderzoeken de mogelijkheid om asielzoekers te betrekken bij het 
onderhoud van het gebied. 
COA richt ook een informatiebalie in waar asielzoekers informatie kunnen krijgen over 
activiteiten op de locatie en in Zwijndrecht. De gevraagde inzet van lokale organisaties gaat 
niet ten koste van de reguliere opdracht in Zwijndrecht. De gemeente bespreekt de het 
dagbestedingsprogramma in de structurele afstemmingsoverleggen.  
 
Er is onderzocht of het mogelijk is dat de asielzoekers zelf koken, maar dat blijkt in de 
afspraken tussen COA en Hotel ARA niet mogelijk te zijn voor alle asielzoekers. Voor de 
zestig alleenstaande minderjarige vluchtelingen (hierna AMV'ers) is dit zeer waarschijnlijk 
wel mogelijk en wordt een kookvoorziening gerealiseerd tijdens de opvang. Op deze manier 
kunnen zij hun dag goed invullen en werken aan zelfstandigheid.   
 
Ook (betaald en vrijwillig) werk is een manier om de dag in te vullen. Op het moment dat 
een asielzoekers zes maanden of langer in procedure is kan deze met een 
tewerkstellingsvergunning aan de slag. Er is met ondernemers in Zwijndrecht al gesproken 
over deze mogelijkheid en diverse ondernemers zijn geïnteresseerd in de mogelijkheid om 
asielzoekers werk aan te bieden. Het COA begeleidt en ondersteunt bewoners met kennis en 
een netwerk van keten- en samenwerkingspartners. Samen met partners, zoals gemeenten, 



  

UWV, SDD, uitzendbureaus en regionale mobiliteitsteams, werkt het COA aan de toeleiding 
van bewoners naar werk. 
Onderwijs 
Uw raad heeft aangegeven dat scholing belangrijk is. De wens is geuit om scholing liefst vijf 
dagen in de week te organiseren. Het realiseren van onderwijs is een verantwoordelijkheid 
van de gemeente omdat de kinderen leerplichtig zijn. Er worden voor basisonderwijs op dit 
moment gesprekken gevoerd met diverse scholen binnen en buiten de gemeente, om te 
inventariseren wat mogelijk is. Zodra bekend is hoeveel kinderen in Hotel ARA worden 
opgevangen, worden er concrete afspraken gemaakt. De afspraak is dat de kinderen van 
asielzoekers alle dagen naar school gaan, zoals bij regulier onderwijs.  
 
Middelbaar onderwijs wordt gegeven in internationale schakelklassen (ISK). Er worden 
gesprekken gevoerd met ISK Dalton. Alle kinderen gaan (wanneer er voldoende capaciteit 
aan leerkrachten is) alle reguliere lesdagen naar school. Op het ISK Dalton wordt dagelijks les 
gegeven van 09:00 tot 16:15 uur.  
 
De kans is reëel dat er in de beginfase onvoldoende onderwijshuisvesting en -personeel 
beschikbaar is in de gemeente. Afspraak met COA is dat het COA garant staat voor het 
verzorgen van zo veel mogelijk dagbestedingsactiviteiten, idealiter met de focus op taal. Het 
COA zorgt voor een alternatief onderwijsprogramma. In de vakantie periodes worden er als 
dagprogramma activiteiten georganiseerd (sport, cultuur, etc.) door de begeleiders van het 
COA. 
 
Jeugdzorg 
Sinds 1 januari 2019 zijn gemeenten verantwoordelijk voor de jeugdhulp aan kinderen die in 
een opvanglocatie wonen en aan alleenreizende minderjarige vreemdelingen (amv) conform 
de afspraken Publieke Gezondheidszorg Asielzoekers (PGA). Gemeenten krijgen hiervoor een 
vergoeding op basis van het aantal kinderen in de Opvanglocatie. De gemeente koopt de 
jeugdhulp in en zet de eigen infrastructuur (jeugdteam) in voor kinderen op COA-locaties.  
 
Daarnaast kunnen gemeenten verwijzen naar gespecialiseerde jeugdhulp. De 
'Gezondheidszorg Asielzoekers' (GZA) huisarts, de jeugdarts en Nidos blijven bevoegd 
rechtstreeks naar (door de gemeente gecontracteerde) jeugdhulp te verwijzen. Ook Veilig 
Thuis kan in voorkomende gevallen zorgen voor de toeleiding naar jeugdhulp.  
In Zwijndrecht is Jong JGZ verantwoordelijk om Jeugdgezondheidszorg te bieden aan 
minderjarige vluchtelingen. Tussen de zorgpartners op de COA-locatie en Jong JGZ worden 
afspraken gemaakt over signalering, afstemming, verwijzing en regievoering. 
 
De ervaring van het COA leert dat het om enkele jeugdzorgcasussen per jaar gaat. Indien dit 
er meer blijken te zijn en dit een (te) hoge druk legt op de gemeentelijke voorzieningen, dan 
kan dit in gezamenlijkheid besproken worden. Als dit leidt tot veel hogere kosten voor de 
gemeente, is  het college hier transparant over en zoekt met COA naar een passende 
oplossing. 
 
Samenwerking gemeente en COA 
Voor een goede opvanglocatie is samenwerking tussen gemeente en COA van groot belang. 
De raad heeft het college opgeroepen om duidelijke afspraken te maken met COA.  



  

De klankbordgroep van direct omwonenden, overige bewoners en organisaties heeft een 
belangrijke rol in de samenwerking. De klankbordgroep vertegenwoordigt belangen van 
diverse groepen, waaronder inwoners. Daarom is het college met omwonenden bezig met 
de opstart van de klankbordgroep. Direct omwonenden krijgen hierin een belangrijke rol. 
Door een bewonersvertegenwoordiging in de klankbordgroep is er een direct contact tussen 
bewoners en gemeenten. Ook anderen, zoals ondernemers op de Geer en inwoners van 
omliggende wijken krijgen een rol in de klankbordgroep. Het COA, gemeente en politie zijn 
ook vertegenwoordigd.  
 
In de bestuursovereenkomst tussen gemeente Zwijndrecht en COA ligt vast hoe lang 
asielzoekers worden opgevangen. Hierin is een periode van drie jaar opgenomen. In de 
overeenkomst staat geen mogelijkheid tot verlenging. Als verlenging gewenst is, moet  het 
proces opnieuw doorlopen worden.  
 
In de bestuursovereenkomst wordt ook het aantal op te vangen asielzoekers vastgelegd. Uw 
raad heeft zowel de sterke wens geuit om dit te maximeren op 230 als de wens geuit om een 
passend aantal te huisvesten. Het college is, na gesprek met COA, van mening dat 300 een 
passend aantal is voor de ruimte die Hotel ARA biedt. Het is niet het maximale aantal dat op 
de locatie gehuisvest kan worden, wat bijdraagt aan ruimte en leefbaarheid. Met het aantal 
van 300 kan het COA een goed dagprogramma organiseren en een stabiel team inzetten. 
Door nu de mogelijkheden te benutten en extra asielzoekers op te vangen kan gemeente 
Zwijndrecht met andere gemeenten afspreken om de komende periode minder 
statushouders te huisvesten of na de periode van drie jaar tijdelijk geen opvang te 
organiseren. Hiermee houdt de gemeente Zwijndrecht de regie en benut ze de mogelijkheid 
van de locatie om een aandeel te leveren in de landelijke opgave van de opvang van 
asielzoekers.  
 
Ook is de wens geuit om maximaal dertig amv'ers op te vangen. Het COA hanteert voor de 
opvang van amv'ers de norm om minimaal vijftig en maximaal tachtig op de vangen. De 
minimumeis is vanuit financieel en organisatorisch oogpunt, om een passend team op te 
zetten is een minimale omvang vereist. De maximumeis is vanuit begeleidbaarheid, tot 
tachtig kan COA de groep goede kwaliteit begeleiding bieden. Voor Hotel ARA is onderzocht 
hoeveel jongeren passend zijn op de locatie, waarbij het resultaat is dat zestig passend en 
geschikt is. Het college is daarom van mening dat zestig een passend aantal is.  
  
Om tegemoet te komen aan de wens van de gemeenteraad is het college met het COA 
overeengekomen om bij aanvang van de opvang het aantal asielzoekers te maximeren op 
230. Op het moment dat de opvang goed verloopt kan worden opgebouwd tot maximaal 
300.  
 
Veiligheid  
Uw raad en de inwoners hebben veel wensen en bedenkingen geuit over veiligheid. 
Veiligheid van de asielzoekers én de inwoners van Zwijndrecht heeft een belangrijke positie 
in de afspraken tussen de gemeente en  het COA. Het college neemt de zorgen rondom 
veiligheid serieus en heeft daarom diverse afspraken en maatregelen genomen. 
Tegelijkertijd kan volledige veiligheid en het uitblijven van incidenten niet gegarandeerd 
worden. Om zoveel mogelijk in te zetten op veiligheid start binnenkort de kerngroep 



  

veiligheid azc. In deze kerngroep zitten vertegenwoordigers van de gemeente, het COA, 
Toezicht & Handhaving en politie. De burgemeester zal zo vaak als nodig is (minimaal eens 
per week) worden geïnformeerd door de ambtelijke vertegenwoordigers in de kerngroep 
over de gang van zaken betreffende de asielzoekers. Wanneer de bewoners hun intrek 
nemen in het azc, komt de kerngroep in begin wekelijks bijeen. De kerngroep monitort de 
situatie rondom en in de omgeving van het azc. De kerngroep voert voor de start van de 
opvang een nulmeting uit, zowel kwalitatief (met input van de klankbordgroep) als 
kwantitatief. Deze nulmeting wordt periodiek herhaald. Wanneer een toename blijkt van 
overlastsituaties wordt in de kerngroep besproken wie deze overlast veroorzaakt en welke 
passende maatregelen hierop genomen kunnen worden. De input vanuit de klankbordgroep 
wordt meegenomen in het overleg van de kerngroep veiligheid.   
 
Direct vanaf de eerste instroom van bewoners, is een BOA beschikbaar die als direct 
aanspreekpunt voor het azc én de omgeving dient. In de eerste maanden zal er aanvullend 
verhoogde inzet van toezichthouders zijn in het gebied. Samen met de extra inzet van een 
jongerencoach vanuit het COA wordt hiermee extra toezicht gecreëerd in de openbare 
ruimte rondom het azc en in de omgeving. Mocht blijken dat de inzet van extra toezicht op 
een locatie nodig is, dan wordt bekeken hoe deze extra inzet (bv beveiliging) georganiseerd 
kan worden. Afhankelijk van de situatie kan de kerngroep veiligheid besluiten de inzet op- of 
af te schalen. Wanneer sprake is van incidenten wordt hierover niet anders dan nu 
(publiekelijk) gecommuniceerd. Wanneer er aanleiding toe is kan ter voorkoming van 
onnodige onrust over incidenten worden bericht. Vanuit de kerngroep wordt de op te 
richten klankbordgroep periodiek geïnformeerd over de incidenten.   
 
Het is niet mogelijk om op voorhand te selecteren wie in de opvang in Zwijndrecht komen 
wonen. Wel zorgt het COA voor een evenwichtige spreiding van asielzoekers over 
opvanglocaties. Bij overlast kunnen het COA en gemeente ingrijpen. Dit is vastgelegd in de 
afspraken met het COA, op verzoek van het college. Ingrijpen gaat getrapt. Bij lichte 
incidenten kan het COA maatregelen binnen de locatie opleggen. Bij een ernstiger incident 
kan het COA een bewoner (tijdelijk) de toegang tot de locatie ontzeggen. Als de 
overlastgever niet zelf onderdak kan regelen, biedt het COA  een versoberde ruimte in een 
ander azc aan. Na de time-out kan de overlastgever terug naar de eigen woonunit in het azc 
of plaatst het COA degene over naar een ander azc. Bij ernstige incidenten en/of 
terugkerende overlast zet COA de 'htl-maatregel' in. Dit is de mogelijkheid om een bewoner 
die veel overlast veroorzaakt over te plaatsen naar een 'handhaving en toezichtlocatie'. Dat 
is een locatie in Hoogeveen. De overlastgever wordt op deze locatie geconfronteerd met het 
vertoonde gedrag en wordt in staat gesteld dit gedrag te verbeteren. Zij krijgen hier 
intensieve begeleiding met als doel terugkeren naar een regulier AZC. Dit kan de 
opvanglocatie zijn waar de persoon vandaan komt, maar het kan ook een andere locatie zijn.  
 
Wanneer het hier een amv betreft, dan kan het COA deze plaatsen in het programma 
Perspectief Opvang Nidos (PON). Dit gebeurt wanneer het COA niet de mogelijkheid meer 
heeft om de jongere goed te begeleiden. Door de jongere in dit programma op te nemen 
wordt de rust en veiligheid op het AZC hersteld. In het PON krijgen de jongeren intensieve 
begeleiding en werken zij aan hun gedrag en toekomstperspectief binnen of buiten 
Nederland.  
 



  

De raad heeft het college opgeroepen om af te spreken met het COA dat de burgemeester 
eenzijdig de overeenkomst met het COA kan opzeggen bij langdurige en ernstige overlast 
waarbij COA de ongeregeldheden ondanks maatregelen niet kan voorkomen of beperken, 
naar het voorbeeld van onder andere gemeenten Moerdijk en Dordrecht. Het college heeft 
dit besproken met het COA en is tot het resultaat gekomen dat eenzelfde afspraak wordt 
opgenomen in de bestuursovereenkomst van de gemeente Zwijndrecht met het COA.   
 
Recreëren 
Door uw raad en inwoners is de zorg geuit of recreëren op de Veerplaat nog mogelijk blijft. 
Het college heeft met het COA een aantal afspraken gemaakt die hieraan bijdragen. Er is 
afgesproken dat de parkeerplaats van Hotel ARA deels beschikbaar blijft voor gebruik door 
inwoners van Zwijndrecht en Hoeksche Waard. Het gaat om 100 plaatsen die beschikbaar 
blijven. 
 
Er is afgesproken dat wordt onderzocht of het Natuur- en educatiecentrum (Veerweg 57) 
ingezet kan worden als horecalocatie, met behoud van de functie van het centrum. Hotel 
ARA overweegt het pand per direct over te nemen van gemeente Zwijndrecht en in te zetten 
als kleine horecagelegenheid in samenwerking met COA. COA ziet mogelijkheden om 
asielzoekers hier te laten participeren en bij te dragen aan integratie. Daarmee blijft het voor 
inwoners mogelijk om koffie te nuttigen op de Veerplaat, kan er gebruik worden gemaakt 
van het toilet, kan een deel van het huidige personeel van ARA er blijven werken en wordt 
bijgedragen aan integratie. Er is ook gesproken over het deels openhouden van de 
horecagelegenheid in Hotel ARA, met behoud van werkgelegenheid voor het huidige 
personeel, maar dit is lastig uitvoerbaar.  
 
Direct omwonenden hebben aangegeven dat verlichting in het gebied rondom ARA niet 
altijd voldoende functioneert. Op verzoek van de gemeente is de afgelopen weken een 
aantal lichtmasten gerepareerd. Met gemeente Dordrecht, de uitvoerder van het beheer van 
de lantaarnpalen, is nu afgesproken dat regelmatig wordt gecontroleerd of lantaarnpalen 
functioneren.  
 
De inzet vanuit veiligheid draagt bij aan het kunnen blijven recreëren in het gebied. Hiervoor 
is al benoemd dat er extra inzet van een BOA is, die met name op het recreatiegebied en de 
omliggende woningen toeziet. De inzet kan geïntensiveerd worden in de zomerperiode als 
het kruisbadje wordt gebruikt. Er is verzocht om mobiele camera's in te zetten. Het gebruik 
van publiek cameratoezicht is beperkt in de wetgeving en kan alleen ingezet worden als 
verlengstuk van een bredere veiligheidsaanpak. Inzet van cameratoezicht op grond van 
artikel 151c Gemeentewet of artikel 3 Politiewet is aan strenge eisen verbonden. Enkel 
wanneer andere veiligheidsmaatregelen niet afdoende zijn gebleken kan als ultiem middel 
cameratoezicht overwogen worden, waarbij cameratoezicht de proportionaliteits- en 
subsidiariteitstoets moet doorstaan. Wanneer uit een veiligheidsanalyse onderbouwd met 
objectieve (politie)cijfers de feitelijke huidige openbare orde problematiek als negatief 
wordt beoordeeld waarbij andere minder vergaande maatregelen niet afdoende zijn 
gebleken, kan cameratoezicht worden ingezet.  
 
Het Snorkeltje biedt momenteel zwemles aan in Hotel ARA. Uw raad heeft de wens geuit dat 
er gezocht wordt naar manieren om deze zwemlessen voort te zetten. Het is vanwege het 



  

gebruik van de ruimte van het zwembad voor de opvang niet mogelijk om de zwemlessen in 
Hotel ARA voort te zetten. Daarom wordt hard gezocht naar een manier om de zwemlessen 
op een andere manier voort te zetten. In de afgelopen weken zijn verschillende gesprekken 
gevoerd tussen de gemeente, het Snorkeltje en het Sportbedrijf. In goed overleg wordt 
gezocht naar een oplossing. Binnenkort geeft het Snorkeltje les in het zwembad van het 
sportbedrijf om het te ervaren. Als dit mogelijk blijkt, werken beide partijen aan 
samenwerkingsafspraken voor de komende periode. Zo wordt gewerkt aan voortzetting van 
de zwemlessen aan kinderen voor wie reguliere zwemles niet altijd passend is.  
 
Begeleiding en organisatie opvang  
De wens is geuit om te werken met een zo stabiel mogelijk team vanuit het COA, die de 
organisatie van de opvang uitvoert. Het COA zorgt voor de begeleiding op de locatie. Zij 
werken met een mix van ervaren en nieuwe krachten. Het team bedraagt ongeveer 14,5 fte. 
De inzet bestaat uit verschillende teamonderdelen: woonbegeleiders, 
programmabegeleiders, huismeester, casemanagers, NT2 docenten, managementassistent 
en locatiemanager. Het zwaartepunt ligt bij woonbegeleiders, ongeveer 6,5 fte. Er wordt 
gestreefd naar een zo stabiel mogelijke bezetting van het team door COA.  
 
Begeleiding voor AMV bestaat uit een team van ongeveer 21 fte. Iedereen is pedagogisch 
geschoold (denk aan MBO pedagogisch-werk of HBO social work). Een aantal begeleiders 
heeft een SKJ registratie. Dit is een vereiste. In iedere dienst moet een SKJ geregistreerde 
medewerker ingeroosterd zijn. Het team wordt inhoudelijk begeleid door een 
gedragsdeskundige. Verder wordt het team ondersteund door een senior medewerker: dat 
is een ervaren AMV medewerker die het team begeleidt in de specifiek werkprocessen.  
 
Voor de locatie Hotel ARA stelt het COA een emailadres en telefoonnummer beschikbaar. 
Dat nummer is de directe lijn voor inwoners en voor de gemeente. Vanuit de diverse 
overleggen heeft de gemeente een korte lijn met de locatiemanager. Het contact met de 
beoogd locatiemanager is al gelegd en verloopt goed.  
 
Communicatie  
Het is belangrijk om inwoners goed te informeren over ontwikkelingen. Het college heeft 
daarbij speciale aandacht voor de direct omwonenden. Zij worden via de klankbordgroep 
nauw betrokken. De locatiemanager en de coördinator AMV-ers van het COA nemen plaats 
in de klankbordgroep en zorgen zo voor goed contact met direct omwonenden. Ook heeft 
onlangs met hen een gesprek plaatsgevonden over veiligheid, met burgemeester Haan en 
wethouder Kreukniet.  
 
De komende periode wordt extra ingezet op communicatie over opvang van asielzoekers en 
wat dit kan betekenen voor de gemeente Zwijndrecht. Als de opvang wordt gerealiseerd en 
is gestart zal ook met regelmaat worden gecommuniceerd. Daarnaast is met het COA 
afgesproken dat open dagen een goed middel zijn om inwoners kennis te laten maken met 
de opvang. Er wordt jaarlijks een open dag georganiseerd. Aanvullend daarop wordt vlak 
voor de start van de opvang een open dag georganiseerd voor alle inwoners. Direct 
omwonenden krijgen los daarvan de mogelijkheid om de opvang te zien.  
 



  

De raad heeft de wens geuit om geïnformeerd te blijven over hoe het gaat in en rond de 
opvang. Als er tussentijds onverwachtse ontwikkelingen zijn die van invloed zijn op het 
functioneren van de opvang en de gemeente, dan deelt het college deze transparant met u.  
 
Vervolgproces 
• Op 27 februari is de raadsvergadering.  
• Op 5 maart  besluit het college of ze een bestuursakkoord aangaat met COA.  
• De omgevingsvergunning wordt ingediend. Het is afhankelijk van de volledigheid van de 

ingediende aanvraag wanneer dit in de raad behandeld kan worden. Deze komt op zijn 
vroegst op 9 april in de carrouselvergadering. De raad heeft hierin een bindend 
adviesrecht. Bij een positief advies van de raad kan het op z'n vroegst eind april tot een 
verstrekte vergunning komen. Daarna gaat de bezwaar- en beroepsprocedure in.   

• Op 6/7 maart worden direct omwonenden uitgenodigd om invulling te geven aan de 
klankbordgroep, onder voorbehoud van besluit college 

• Op 11 maart worden direct omwonenden rond de haven in Puttershoek geïnformeerd 
over de opvang in Zwijndrecht en de praktische werkafspraken die gemeente en COA 
hebben gemaakt. 

 
Op 27 februari vergadert de gemeenteraad over de opvang van asielzoekers in Hotel ARA. 
Het college heeft de gemeenteraad voorgesteld om kennis te nemen van het ontwerpbesluit 
'Locaties huisvestingspuzzel' en op grond van het voorgaande ontwerpbesluit en het 
bepaalde in artikel 169, lid 4, Gemeentewet, wensen en bedenkingen kenbaar te maken aan 
het college. Het college beschouwt de wensen en bedenkingen die zijn geuit in de 
carrouselvergadering van 6 februari én de wensen en bedenkingen die daar in de 
raadsvergadering van 27 februari aan worden toegevoegd als de wensen en bedenkingen 
waar het voorstel op doelt. Het college zal alle door de gemeenteraad meegegeven wensen 
en bedenkingen betrekken bij de besluitvorming over het aangaan van een 
bestuursovereenkomst met het COA.  
 
De gemeenteraad heeft bindend adviesrecht. Onder de Omgevingswet is de gemeenteraad 
adviseur voor een aanvraag omgevingsvergunning voor het afwijken van het omgevingsplan 
(ofwel: buitenplanse omgevingsplanactiviteit), maar alleen als de aanvraag ziet op een door 
de raad aangewezen geval waarover hij wenst te adviseren (artikel 4.21 Omgevingsbesluit). 
De raad heeft een besluit genomen over de categorisering waarbij bindend adviesrecht van 
toepassing is. Het besluit over de omgevingsvergunning van het COA valt daarbinnen. Het 
advies van de gemeenteraad is bindend voor het college van burgemeester en wethouders. 
Als de gemeenteraad negatief adviseert, dan zal het college de vergunning moeten 
weigeren. Als de gemeenteraad positief adviseert, kan het college de vergunning verlenen. 
Het besluit wordt gepubliceerd in weekblad De Brug, op de website van de gemeente 
Zwijndrecht en op www.overheid.nl. Tegen dit besluit kan binnen zes weken bezwaar 
worden gemaakt. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
De secretaris,       De burgemeester,  

http://www.overheid.nl/



